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朝陽科技大學
095學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	8003
	Course Number
	8003

	授課教師
	陳薏如
	instructor
	CHEN,I JU

	中文課名
	幼兒社會學
	Course Name
	Sociology for Young Children

	開課單位
	師資培育中心(幼教學程)一A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	本課程介紹幼兒之社會化發展，內容包括幼兒對自我身體的認識、幼兒情緒與同理心之建立、幼兒人際關係之建立與維繫、幼兒之衝突解決與合作、幼兒之仁慈行為，以及教師的角色等六大部份；課程的目的在建立學生對幼兒社會發展的瞭解，並知曉如何協助幼兒之社會化發展。


	Objectives
	This course focuses on （1）body and sense of children,（2）emotion development,（3）interpersonal relationship,（4）child’s cooperation and conflict solution,（5）emotion express, and（6）teacher’s role in child social development.  The purpose of this course is to build student’s understanding in child social development and to cultivate their ability in helping child’s social development.



	教材
	1.家庭教育學-社會學取向  周新富 著 

  五南出版。

2.教育社會學導論  鄭世仁 著  五南出版。
	Teaching Materials
	

	成績評量方式
	1.互動觀察報告30%

2.幼兒社會新聞/文獻報告30%

3.期末評量40%
	Grading
	1.Observation 30%

2.Children News & Literature Review Report 30%

3.Final Exam 40%

	教師網頁
	

	教學內容
	課程目標:

1.分析幼兒現今的生活、社交、情感和經濟情況。

2.成人如何幫助幼兒提升幼兒在交朋友的能力技巧上。

3.分析與運用多種不同的方式與父母溝通。
	Syllabus
	Course Objectives

1. To acquire in-depth knowledge about the social, emotional, and economic circumstances of children’s lives today.

2.To understand adult strategies to increase children's friendship skills. 3.A variety of methods for communicating with parents. 
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